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［摘 要］ 学习语言的目的是为了交际，交际是互动的。 课堂上表现为学生

与学生间、教师与学生间、教师和学生与教材间的互动。 互动型教学策略应用于口

语教学体现在词汇的准确应用，听写后的互相改正等方面。 对课文的处理重在理

解对话各方的观点，讨论运行的方向，并运用生词、语法项目复述其观点，产生并表

述自己的观点，还要对他人复述和观点进行评论。 练习分两种，一种是基于课本

的，主要是检查生词和语法项目的掌握情况，还有一种是联系实际的课堂活动，它

体现前面的教学活动是否成功。 运用互动型教学策略教学效果显著。

［关键词］ 课堂；互动；应用；活动

[Abstract]
. 

The goal of.language study is communication, and communica­

tion is highly interactive. The interaction �n language class takes place: 1) among 

students, 2) between the teacher and the students, and 3) between the textbook 

and its users. The application of interactive teaching strategy to spoken Chinese 

te�ching focuses on the accurate use of vocabulary, on peer correction after dicta­

tions and so on. Where the texts are concerned, the strategy emphasizes the cor­

rect understanding of speakers'opinions, the change of topics, students'retelling 

of opinions using new vocabulary and grammar points, the forming and express­

ing'of. students'own ideas, and the commenting of others' retelling and ideas. 

The interactive strategy has significantly improved language teaching. 
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—、互动型教学策略的产生及其优势
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互动型 教学策略基千功能交际教学法(Communicative Approach)发展而来（王晓钧，

2005)。Doughty & Pica(1986)在研究中把任务型教学法中的任务分成两类，即信息轮流交

换型(required information exchange task)和信息自由提供型(optional information ex­

change task），为互动型教学策略指出了道路。Enright and McCloskey(l988)提出了在多
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